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VIANOCE,NOVÝ ROK
peniaze, tradícia alebo viera

Zaèalo sa "turbo" obdobie alebo 
adventné obdobie

Príchodom decembra sa pomaly, ale 
isto rozbehol pelotón príprav 
obdobia, ktoré by malo vyústi� snáï 
do najkrajšieho sviatku v roku - do 

Vianoc, ukonèenia starého roka a 
vítanie nového roka.
Pre niektorých zostávajú tieto sviatky, 
s ob¾ubou nazývané sviatky pokoja, 
radosti a mieru, naïalej obdobím 
zúrivého nakupovania, upratovania, 
peèenia, nepokoja, konfliktov a 
hlavne stresu, keï jednou nohou 
sú už takmer na JIS- ke (JIS -
j e d n o t k a  i n t e n z í v n e j  
starostlivosti).
In í  len zot rvaène a 
suchopárne udržiavajú 
niè im nehovoriacu 
tradíciu, ktorá sa 
opakuje z roka na rok, 
lebo to robí každý...
T í  d u c h o v n e j š í  
uprostred toho zhonu, 
zmätku, naháòania sa 
z a  d a r è e k m i ,  
omamujúcej atmosféry 
v ianoèného èara ,  sú  
schopní zbada�, a dokonca si 
aj pripomenú� narodenie 
Spasite¾a Ježiša Krista, 
chvályhodné, no stále je to 
ešte tak ve¾mi málo....
Zaèiatok tohto obdobia dvíha celej 

populácii poriadne vysoko adrenalín 
v krvi, je absolútne jedno z akých 
dôvodov.
Mohli by sme to nazva� "turbo" 
obdobím.
Všetko sa deje ve¾mi rýchlo, každý 
zapína "turbo" zrýchlenie, je ho bada� 
všade naokolo - v obchodoch, 
rodinách, nákupných centrách, na 

pracoviskách...jednoducho všade.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
¼udia po sebe lezú takmer ako 
mravce, tlaèia sa na seba, ovzdušie 
je nabité zvláštnou výbušnou zmesou 
napätia a èara.
To spôsobuje príchod tých sviatkov a 
ony spôsobujú to "turbo" a ono 
spôsobuje to napätie.
Niekde však aj prepätie. To vravím o 
tých, ktorí už nedokázali vyhovie� tej 
s p o l o è e n s k e j  o b j e d n á v k e  a  
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pevne dúfam.
B o h  c e z  M o j ž i š a  v y s l o v i l :  
"Predkladám ti život alebo smr�, 
požehnanie alebo kliatbu. Vyvolíš si 
život, aby si žil ty i tvoje semeno,"
V koneènom dôsledku ide vždy len o 
tieto dve veci, aj uprostred tohto 
obdobia: o život alebo smr�, o 
požehnanie alebo kliatbu.

1. Je t i  predložené, zjavené,
ukázané, o èo ide - nedaj sa
 oklama� oslepi�.

2. Ide o to, èi do teba, tvojej rodiny,
domácnosti, celého 

t v o j h o  ž i v o t a
príde požehnanie alebo 

k l i a t b a ,
život alebo smr�.

3. Vyvoli� si musíš ty - tak 
s a  s t a n e ,

ako sa rozhodneš.

Tieto hlavné sily pracujú v 
tomto období najviac.
Majú moc �a obra� o pokoj, 
lásku, rados� a všetky 
skutoène dobré veci.
Boh si želá, ve¾mi želá, aby 
si prežil toto obdobie, ale i 
celý život pravým adventným 
spôsobom -v radosti, v pokoji, 
obdarovaný a v pravom oèakávaní 
Jeho slávneho návratu.
O tom sú Vianoce: pripomenutie si 
"prvého príchodu Mesiáša" a 
oèakávanie Jeho druhého slávneho 
návratu, ktorý nám prinesie odchod 
domov do prekrásnej nebeskej 
dimenzie, do nádhery, o ktorej sa 
nám ani v tom najkrajšom sne 
nezdalo:

"ktorí aj povedali: Galilejskí mužovia, 
èo tu stojíte a h¾adíte do neba? Tento 
Ježiš, ktorý bol vzatý od vás hore do 
neba, prijde tak, ako ste ho videli ís� 
do neba.“

 Sk. 1.11  
"potom my živí ponechaní budeme 
razom s nimi vychvátení v oblakoch v 
ústrety Pánovi do povetria. A takto 
budeme vždycky s Pánom.“

 1Tes. 4.17
"pretože vám idem prihotovi� miesto 

a keï odídem a prihotovím vám 
miesto, prijdem zase a poberiem si 
vás k sebe, aby ste tam, kde som ja, 
aj vy boli.“

Ján 14.3  
„ Ale jako je napísané: Èoho oko 
nevidelo a ucho nepoèulo a èo na 
srdce èloveka nevstúpilo, èo všetko 
Bôh prihotovil tým, ktorí ho milujú.“

 1Kor. 2.9

Prvé nebezpeèenstvo -
- SILA PEÒAZÍ !

Peniaze sú neutrálne, nie sú zlé. Ma� 
ich, poctivo si ich zarobi�, to je dar od 
Boha a požehnanie.
Každý je Bohom povolaný k nejakej 
práci,  s lužbe, ktorá vedie k 
jednotnému cie¾u - spása duší a 
vybudovanie cirkvi na zemi a 
napokon odchod domov do nebeskej 
slávy.
Skutoènú odplatu za službu Bohu 
máme v nebesiach, nehynúci veniec 
slávy.
Ale na zemi je za každú dobrú prácu 
dobrá mzda.
Požehnanie prichádza ako odpoveï 
na prácu.
Boh je hoden každej chvály, slávy a 
cti a robotník je hoden svojej mzdy, 
hovorí Božie slovo:

"Hoden si, Pane a náš Bože, vzia� 
slávu a èes� a moc, lebo ty si stvoril 
všetky veci, a pre tvoju vô¾u sú a boly 
stvorené.“

Zjav. 4.11  

"Lebo písmo hovorí: Mlátiacemu 
volovi nezaviažeš úst, a: Robotník je 
hoden svojej mzdy.“  

1Tim. 5.18  

Áno, aj ten vôl, ktorý mláti "hubou"- 
kazatelia, a v prvom rade v Božích 
oèiach oni, ale aj každý je hoden 
svojej mzdy- požehnania.
To je normálne, len v našej kultúre 
majú ¾udia zdeformovaný poh¾ad na 
veci.
Zlé je milova� peniaze, o to tu ide.
Peniaze majú schopnos� zobra� 

èloveku rozum, srdce i 
dušu,
ak si ich èlovek zamiluje.
V mnohých rodinách je vo 
v ianoènom období  a 
hlavne na Štedrý veèer 
hotový horor.
A  t o  p o d  k r á s n y m  
náboženským pláštikom -
i d e  o  k u p o v a n i e  
vianoèných darov.
Mnohí zbožní kres�ania, 
ani sami nevedia ako, 
dostávajú sa pod moc tejto 
sily a výsledok je kliatba v 
rodine.

Sú �ahaní, pudení, vláèení, tlaèení, 
znepokojovaní, okrádaní, muèení a 
zabíjaní touto silou.
Všetko sa toèí okolo darèekov a ten 
skutoèný Dar ani nie je vidie� v 
domácnostiach. Ani ostatné dary a 
ovocie, ktoré nám On doniesol.

"A vïaka Bohu za jeho dar, ktorý sa 
nedá vypoveda�.“ 

2Kor. 9.15  
"A sú rôzne dary milosti, ale ten istý 
Duch.“
 1Kor. 12.4
"inému viera, v tom istom Duchu; 
inému milosti dary uzdravovania, v 
tom istom Duchu;“  

1Kor. 12.9
"A síce jedných postavil Bôh v cirkvi, a 
to ponajprv apoštolov, po druhé 
prorokov, po tretie uèite¾ov; potom 
divotvorné moci, potom milosti dary 
u z d r a v o v a n i a ,  u j í m a n i a  s a  
potrebných, správy, druhy jazykov.“

 1Kor. 12.28

požiadavke by� jedným z tých "turbo 
¾udí" generovaných masívnou 
sviatoènou propagandou èíhajúcou 
na každom kroku, ktorí nezvládli to 
tempo "k¾udu a pokoja". To sú obete, 
ktoré vypadli z kola von, utopené v 
kalnom prúde vôd najkrajších 
sviatkov roka, frustrovaní jedinci, 
ktorými nedokáže hýba� už ani 
finanèný mamon, ani náboženský 
tradièný duch- vzdali to, prevalcovalo 
ich to.
A v tom ohlušujúcom, ohlupujúcom a 
oslepujúcom vianoènom dese sa 
naozaj stráca pravý duchovný 
význam tohto obdobia, ktoré sa 
prièinením èloveka stalo nejakým 
hybridom všetkého so všelièím 
možným.
Na každého èloveka má toto obdobie 
obrovský vplyv. Je to ako silný vír, 
ktorý všetko do seba „ vcucne“ a 
nechce niè z toho pusti�, pokia¾ to 
poriadne neomláti o dno ...alebo až 
na dno?
Z náboženského prostredia sa síce 
ozýva hlas, ktorý vraví o adventnom 
období, ale tiež sa stáva totálnou 
súèas�ou tejto mašinérie ako jej 
nemenný prvok.
Poèuješ bývalých "partajníkov" 
rozpráva� o adventnom období úplne 
samozrejme, ako keby to bola 
odjakživa ich vlastná a im vlastná 
agenda, aj keï ešte nie tak dávno na 
s t r a n í c k y c h  š k o l e n i a c h  
presvedèovali, že náboženstvo je 
ópium, je na ústupe, je pliagou 
¾udstva a pod. Dnes sedia v prvých 
radoch v kostoloch.
Jednoducho majú zlý, tuhý koreò... a 
t e n  t a k  ¾ a h k o  n e v y h u b í š ,  
obdivuhodne adaptabilný, tuhý,... ale 
neskutoène drzý a zlý!
Neèuduj sa, oni tradíciám ve¾mi 
dobre rozumejú, tradície boli 
dôležitou súèas�ou ich èervenej 
ideológie, sú v tom doma ako kapor 
vo vode -vidíš a už sme pri 
Vianociach.
Preto sa oni tak "turbo" rýchlo 
adaptovali...to je ich parketa. 
Ideológia ako ideológia.
No pravý advent nie je "turbo" èas aj 
keï je pravda, že my, ktorí 

zvestujeme druhý slávny príchod 
Spasite¾a Ježiša Krista (lebo On 
príde a nebude meška�),

"ktorí oèakávate a náhlite príchod 
Božieho dòa, pre ktorý nebesia 
horiac rozplynú sa, a živly, rozpálené 
ohòom, poteèú!“

 2Pet. 3.12
"Priblížil som svoju spravedlivos�, nie 
je ïaleko, a moje spasenie nebude 
meška�. Ale dám na Sione spasenie a 
Izraelovi svoju slávu.“

 Iz. 46.13  
"Lebo ešte málo, málièko, a ten, ktorý 
má prijs�, prijde a nebude meška�.“

Žid. 10.37  

d e  f a c t o  p ô s o b í m e  n a š í m  
oèakávaním a zvestovaním ako 
katalyzátor alebo ako skutoèné 
"turbo" Jeho príchodu.
Ale toto "turbo" je vyvolané hlbokým 
vnútorným pokojom, ktorý sme od 
Neho dostali, ktorý sa v tomto svete 
nenachádza.

"Pokoj vám zanechávam, svoj pokoj 
vám dávam; nie tak, ako dáva svet, ja 
vám dávam. Nech sa ne¾aká vaše 
s r d c e  a n i  n e s t r a c h u j e ! “

 Ján 14.27  

Práve o tom by mali by� skutoèné 
Vianoce, o príchode (advent lat.- 
znamená príchod; príchod Syna 
B o ž i e h o )  a  p r i j í m a n í  t o h t o  
n a j v ä è š i e h o  P o ž e h n a n i a  a  
najväèšieho Daru - Syna Božieho a 
Jeho úžasného spasenia, ktoré nám 
doniesol a s Ním pokoj, lásku, rados�, 
zázraky, divy, moc a slávu, ktoré nám 
tento svet nevie da�, ani keï sa 
z a o d e j e  d o  è a r o v n é h o  
n á b o ž e n s k é h o  l i g o t a v é h o ,  
oslepujúceho šatu.
A adventné obdobie je obdobie 
prípravy a oèakávania príchodu tej 
najvznešenejšej, najslávnejšej, 
najúžasnejšej Osoby k nám, do 
nášho srdca, našich rodín, domovov 
a miest, krajiny a pod....

Pokoj, ktorý tento svet nie je schopný 

da�, pokoj a všetky ostatné 
požehnania, ktoré prichádzajú 
jedinou cestou k tebe a do teba.

"Ale Ježiš poèujúc slovo, ktoré 
h o v o r i l i ,  h n e ï  p o v e d a l  
predstavenému synagógy: Neboj sa, 
len ver!“                          

Mar. 5.36  
"Ale keï to poèul Ježiš, odpovedal 
mu: Neboj sa, len ver, a bude 
zachránená.“                  

Luk. 8.50  

Preto je ve¾mi dôležité pochopi� a 
koneène sa rozhodnú�, èo chceme 
ma�, lebo Boh chce, aby sme boli 
š�astní, požehnaní, naplnení láskou 
a rados�ou, skutoèným Božským a 
nebeským životom.
Aj v tomto období sa ti núkajú hlavne 
tie tri veci, ale Ježiš ukazuje, ktorá z 
nich je ten pravý dar.

Vyber si: 
Peniaze, tradícia alebo viera

"Za svedkov volám dnes proti vám 
nebesia i zem, že som ti predložil 
život i smr�, požehnanie i kliatbu. A 
vyvolíš si život, aby si žil ty i tvoje 
semeno,“

5M. 30.19

Pred tisíckami rokov to vyslovil Boží 
muž Mojžiš. Položil túto otázku 
bývalým otrokom, ktorých si Boh 
vyvoli l  za svoje deti,  de�om 
Izraelovým. Boh si jednoznaène 
želal, aby Jeho deti neboli pod vládou 
zloreèenstva a smrti, ale aby žili. A je 
to ve¾mi silno aktuálne aj dnes. Doby 
sa zdanlivo menia, berú na seba 
rôzne podoby, ale v podstate sa niè 
nemení. V jadre zostáva stále ten istý 
problém. Aj my sa potrebujeme v 
dnešných dòoch rozhodnú� správne. 
Platí to aj pre toto obdobie.
Ak sa nechceme dosta� do tohto víru 
zmätku, chaosu a modlárstva, 
zahaleného do ligotavého svetla a 
omamného sviatoèného opojenia,... 
ale aby sme, samozrejme, došli až po 
Jeho slávny advent - druhý príchod, 
ktorý tak ve¾mi oèakávame, ako 

peniaze
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pevne dúfam.
B o h  c e z  M o j ž i š a  v y s l o v i l :  
"Predkladám ti život alebo smr�, 
požehnanie alebo kliatbu. Vyvolíš si 
život, aby si žil ty i tvoje semeno,"
V koneènom dôsledku ide vždy len o 
tieto dve veci, aj uprostred tohto 
obdobia: o život alebo smr�, o 
požehnanie alebo kliatbu.

1. Je t i  predložené, zjavené,
ukázané, o èo ide - nedaj sa
 oklama� oslepi�.

2. Ide o to, èi do teba, tvojej rodiny,
domácnosti, celého 

t v o j h o  ž i v o t a
príde požehnanie alebo 

k l i a t b a ,
život alebo smr�.

3. Vyvoli� si musíš ty - tak 
s a  s t a n e ,

ako sa rozhodneš.

Tieto hlavné sily pracujú v 
tomto období najviac.
Majú moc �a obra� o pokoj, 
lásku, rados� a všetky 
skutoène dobré veci.
Boh si želá, ve¾mi želá, aby 
si prežil toto obdobie, ale i 
celý život pravým adventným 
spôsobom -v radosti, v pokoji, 
obdarovaný a v pravom oèakávaní 
Jeho slávneho návratu.
O tom sú Vianoce: pripomenutie si 
"prvého príchodu Mesiáša" a 
oèakávanie Jeho druhého slávneho 
návratu, ktorý nám prinesie odchod 
domov do prekrásnej nebeskej 
dimenzie, do nádhery, o ktorej sa 
nám ani v tom najkrajšom sne 
nezdalo:

"ktorí aj povedali: Galilejskí mužovia, 
èo tu stojíte a h¾adíte do neba? Tento 
Ježiš, ktorý bol vzatý od vás hore do 
neba, prijde tak, ako ste ho videli ís� 
do neba.“

 Sk. 1.11  
"potom my živí ponechaní budeme 
razom s nimi vychvátení v oblakoch v 
ústrety Pánovi do povetria. A takto 
budeme vždycky s Pánom.“

 1Tes. 4.17
"pretože vám idem prihotovi� miesto 

a keï odídem a prihotovím vám 
miesto, prijdem zase a poberiem si 
vás k sebe, aby ste tam, kde som ja, 
aj vy boli.“

Ján 14.3  
„ Ale jako je napísané: Èoho oko 
nevidelo a ucho nepoèulo a èo na 
srdce èloveka nevstúpilo, èo všetko 
Bôh prihotovil tým, ktorí ho milujú.“

 1Kor. 2.9

Prvé nebezpeèenstvo -
- SILA PEÒAZÍ !

Peniaze sú neutrálne, nie sú zlé. Ma� 
ich, poctivo si ich zarobi�, to je dar od 
Boha a požehnanie.
Každý je Bohom povolaný k nejakej 
práci,  s lužbe, ktorá vedie k 
jednotnému cie¾u - spása duší a 
vybudovanie cirkvi na zemi a 
napokon odchod domov do nebeskej 
slávy.
Skutoènú odplatu za službu Bohu 
máme v nebesiach, nehynúci veniec 
slávy.
Ale na zemi je za každú dobrú prácu 
dobrá mzda.
Požehnanie prichádza ako odpoveï 
na prácu.
Boh je hoden každej chvály, slávy a 
cti a robotník je hoden svojej mzdy, 
hovorí Božie slovo:

"Hoden si, Pane a náš Bože, vzia� 
slávu a èes� a moc, lebo ty si stvoril 
všetky veci, a pre tvoju vô¾u sú a boly 
stvorené.“

Zjav. 4.11  

"Lebo písmo hovorí: Mlátiacemu 
volovi nezaviažeš úst, a: Robotník je 
hoden svojej mzdy.“  

1Tim. 5.18  

Áno, aj ten vôl, ktorý mláti "hubou"- 
kazatelia, a v prvom rade v Božích 
oèiach oni, ale aj každý je hoden 
svojej mzdy- požehnania.
To je normálne, len v našej kultúre 
majú ¾udia zdeformovaný poh¾ad na 
veci.
Zlé je milova� peniaze, o to tu ide.
Peniaze majú schopnos� zobra� 

èloveku rozum, srdce i 
dušu,
ak si ich èlovek zamiluje.
V mnohých rodinách je vo 
v ianoènom období  a 
hlavne na Štedrý veèer 
hotový horor.
A  t o  p o d  k r á s n y m  
náboženským pláštikom -
i d e  o  k u p o v a n i e  
vianoèných darov.
Mnohí zbožní kres�ania, 
ani sami nevedia ako, 
dostávajú sa pod moc tejto 
sily a výsledok je kliatba v 
rodine.

Sú �ahaní, pudení, vláèení, tlaèení, 
znepokojovaní, okrádaní, muèení a 
zabíjaní touto silou.
Všetko sa toèí okolo darèekov a ten 
skutoèný Dar ani nie je vidie� v 
domácnostiach. Ani ostatné dary a 
ovocie, ktoré nám On doniesol.

"A vïaka Bohu za jeho dar, ktorý sa 
nedá vypoveda�.“ 

2Kor. 9.15  
"A sú rôzne dary milosti, ale ten istý 
Duch.“
 1Kor. 12.4
"inému viera, v tom istom Duchu; 
inému milosti dary uzdravovania, v 
tom istom Duchu;“  

1Kor. 12.9
"A síce jedných postavil Bôh v cirkvi, a 
to ponajprv apoštolov, po druhé 
prorokov, po tretie uèite¾ov; potom 
divotvorné moci, potom milosti dary 
u z d r a v o v a n i a ,  u j í m a n i a  s a  
potrebných, správy, druhy jazykov.“

 1Kor. 12.28

požiadavke by� jedným z tých "turbo 
¾udí" generovaných masívnou 
sviatoènou propagandou èíhajúcou 
na každom kroku, ktorí nezvládli to 
tempo "k¾udu a pokoja". To sú obete, 
ktoré vypadli z kola von, utopené v 
kalnom prúde vôd najkrajších 
sviatkov roka, frustrovaní jedinci, 
ktorými nedokáže hýba� už ani 
finanèný mamon, ani náboženský 
tradièný duch- vzdali to, prevalcovalo 
ich to.
A v tom ohlušujúcom, ohlupujúcom a 
oslepujúcom vianoènom dese sa 
naozaj stráca pravý duchovný 
význam tohto obdobia, ktoré sa 
prièinením èloveka stalo nejakým 
hybridom všetkého so všelièím 
možným.
Na každého èloveka má toto obdobie 
obrovský vplyv. Je to ako silný vír, 
ktorý všetko do seba „ vcucne“ a 
nechce niè z toho pusti�, pokia¾ to 
poriadne neomláti o dno ...alebo až 
na dno?
Z náboženského prostredia sa síce 
ozýva hlas, ktorý vraví o adventnom 
období, ale tiež sa stáva totálnou 
súèas�ou tejto mašinérie ako jej 
nemenný prvok.
Poèuješ bývalých "partajníkov" 
rozpráva� o adventnom období úplne 
samozrejme, ako keby to bola 
odjakživa ich vlastná a im vlastná 
agenda, aj keï ešte nie tak dávno na 
s t r a n í c k y c h  š k o l e n i a c h  
presvedèovali, že náboženstvo je 
ópium, je na ústupe, je pliagou 
¾udstva a pod. Dnes sedia v prvých 
radoch v kostoloch.
Jednoducho majú zlý, tuhý koreò... a 
t e n  t a k  ¾ a h k o  n e v y h u b í š ,  
obdivuhodne adaptabilný, tuhý,... ale 
neskutoène drzý a zlý!
Neèuduj sa, oni tradíciám ve¾mi 
dobre rozumejú, tradície boli 
dôležitou súèas�ou ich èervenej 
ideológie, sú v tom doma ako kapor 
vo vode -vidíš a už sme pri 
Vianociach.
Preto sa oni tak "turbo" rýchlo 
adaptovali...to je ich parketa. 
Ideológia ako ideológia.
No pravý advent nie je "turbo" èas aj 
keï je pravda, že my, ktorí 

zvestujeme druhý slávny príchod 
Spasite¾a Ježiša Krista (lebo On 
príde a nebude meška�),

"ktorí oèakávate a náhlite príchod 
Božieho dòa, pre ktorý nebesia 
horiac rozplynú sa, a živly, rozpálené 
ohòom, poteèú!“

 2Pet. 3.12
"Priblížil som svoju spravedlivos�, nie 
je ïaleko, a moje spasenie nebude 
meška�. Ale dám na Sione spasenie a 
Izraelovi svoju slávu.“

 Iz. 46.13  
"Lebo ešte málo, málièko, a ten, ktorý 
má prijs�, prijde a nebude meška�.“

Žid. 10.37  

d e  f a c t o  p ô s o b í m e  n a š í m  
oèakávaním a zvestovaním ako 
katalyzátor alebo ako skutoèné 
"turbo" Jeho príchodu.
Ale toto "turbo" je vyvolané hlbokým 
vnútorným pokojom, ktorý sme od 
Neho dostali, ktorý sa v tomto svete 
nenachádza.

"Pokoj vám zanechávam, svoj pokoj 
vám dávam; nie tak, ako dáva svet, ja 
vám dávam. Nech sa ne¾aká vaše 
s r d c e  a n i  n e s t r a c h u j e ! “

 Ján 14.27  

Práve o tom by mali by� skutoèné 
Vianoce, o príchode (advent lat.- 
znamená príchod; príchod Syna 
B o ž i e h o )  a  p r i j í m a n í  t o h t o  
n a j v ä è š i e h o  P o ž e h n a n i a  a  
najväèšieho Daru - Syna Božieho a 
Jeho úžasného spasenia, ktoré nám 
doniesol a s Ním pokoj, lásku, rados�, 
zázraky, divy, moc a slávu, ktoré nám 
tento svet nevie da�, ani keï sa 
z a o d e j e  d o  è a r o v n é h o  
n á b o ž e n s k é h o  l i g o t a v é h o ,  
oslepujúceho šatu.
A adventné obdobie je obdobie 
prípravy a oèakávania príchodu tej 
najvznešenejšej, najslávnejšej, 
najúžasnejšej Osoby k nám, do 
nášho srdca, našich rodín, domovov 
a miest, krajiny a pod....

Pokoj, ktorý tento svet nie je schopný 

da�, pokoj a všetky ostatné 
požehnania, ktoré prichádzajú 
jedinou cestou k tebe a do teba.

"Ale Ježiš poèujúc slovo, ktoré 
h o v o r i l i ,  h n e ï  p o v e d a l  
predstavenému synagógy: Neboj sa, 
len ver!“                          

Mar. 5.36  
"Ale keï to poèul Ježiš, odpovedal 
mu: Neboj sa, len ver, a bude 
zachránená.“                  

Luk. 8.50  

Preto je ve¾mi dôležité pochopi� a 
koneène sa rozhodnú�, èo chceme 
ma�, lebo Boh chce, aby sme boli 
š�astní, požehnaní, naplnení láskou 
a rados�ou, skutoèným Božským a 
nebeským životom.
Aj v tomto období sa ti núkajú hlavne 
tie tri veci, ale Ježiš ukazuje, ktorá z 
nich je ten pravý dar.

Vyber si: 
Peniaze, tradícia alebo viera

"Za svedkov volám dnes proti vám 
nebesia i zem, že som ti predložil 
život i smr�, požehnanie i kliatbu. A 
vyvolíš si život, aby si žil ty i tvoje 
semeno,“

5M. 30.19

Pred tisíckami rokov to vyslovil Boží 
muž Mojžiš. Položil túto otázku 
bývalým otrokom, ktorých si Boh 
vyvoli l  za svoje deti,  de�om 
Izraelovým. Boh si jednoznaène 
želal, aby Jeho deti neboli pod vládou 
zloreèenstva a smrti, ale aby žili. A je 
to ve¾mi silno aktuálne aj dnes. Doby 
sa zdanlivo menia, berú na seba 
rôzne podoby, ale v podstate sa niè 
nemení. V jadre zostáva stále ten istý 
problém. Aj my sa potrebujeme v 
dnešných dòoch rozhodnú� správne. 
Platí to aj pre toto obdobie.
Ak sa nechceme dosta� do tohto víru 
zmätku, chaosu a modlárstva, 
zahaleného do ligotavého svetla a 
omamného sviatoèného opojenia,... 
ale aby sme, samozrejme, došli až po 
Jeho slávny advent - druhý príchod, 
ktorý tak ve¾mi oèakávame, ako 

peniaze
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TRETIA SILA - SILA VIERY-
-  J E D I N Á  Z D R AV Á  A 
SPRÁVNA SILA 
...jediná pravá sila alebo moc, 
ktorou je možné „neskolabova�“, 
preži� toto obdobie, vojs� do 
každého zas¾úbenia a doèka� sa 
slávneho príchodu Spasite¾a a 
odchodu do neba. 

Peniaze opoja èloveka, zotroèia, 
vezmú mu rozum, rozde¾ujú ¾udí a 
tradícia tiež. Iba viera osvecuje 
rozum dáva moc.
To je tá moc, ktorá nám otvára oèi a 
dá nám vidie� skutoène, kde Boh je, 
èo robí aj v týchto dòoch, ako je to s 
nami, ....jednoducho všetko.

Ak nechodíme, samozrejme, celý rok 
ako aj po tieto dni vierou, ale chodíme 
videním, nedokážeme uzrie�, èo za 
sily sa nás snažia uchopi� a vláèi�.
Boh chce, aby si si vyvolil požehnanie 
a život.
Chodiac videním vidíš reklamy, 
neskutoèný zhon, nepokojný ruch, 
neš�astné strápené zúfalé tváre, 
samé nemožnosti, nedostatok 
peòazí, málo èasu na stíhanie 
požiadaviek tradície, málo darèekov, 
"blbo" umelo usmievajúce sa 
nalíèené tváre moderátorov v televízii 

hovoriace o vianoèných 
sviatkoch, kaproch, pokrmoch, 
z v y k l o s t i a c h ,  o b r a d o c h ,  
programoch...a pod.
Ako som už spomínal, nejeden 
èlovek „skolabuje“ pri poh¾ade na ten 
"šialený sviatoèný cirkus".
Ale je tu oáza viery a pokoja, ktorá je 
pri Òom, ktorého síce nevidíme, ale 
milujeme.
A On nie je ïaleko od nikoho z nás.

"ktorého, keï ho aj neznáte pod¾a 
tela, milujete, a v ktorého, keï ho aj 
teraz nezriete, jednako veríte a tak 
plesáte rados�ou nevyslovite¾nou 
a oslávenou“ 

1Pet. 1.8  

"aby h¾adali Pána, ak by ho snáï len 
nejako nahmatali a našli, hoci nie je 
ïaleko od niktorého z nás.“

Sk. 17.27  

"Vaša prívetivos� nech je známa 
všetkým ¾uïom. Pán blízko.“ 

Filip. 4.5  
"Priblížte sa Bohu, a priblíži sa vám. 
Umyte ruky, hriešnici, a oèistite 
srdcia, vy, ktorí ste dvojej mysle.“ 

Jak. 4.8  

Ale toto ti našepká len hlas VIERY.
Hlas peòazí ti hovorí: "Na toto máš 
málo peòazí, tomu si ešte niè nekúpil, 

pre toho ti  už niè 
nezostane, tomu si kúpil drahší 
darèek, musíš ešte kúpi�,....."
Viera ti dá silu zastavi� sa, prezrie� 
cez to všetko a vidie�, ako blízko je pri 
tebe Ježiš. Ako z Neho vychádzajú 
prúdy lásky a prúdia do teba, vidie�, 
èo všetko dokáže a chce pre teba 
urobi�.
Poèúvaj hlas viery a viï, èo ti ukazuje.
A zrazu uvidíš plnú skutoènú 
d u c h o v n ú  r e a l i t u  u p r o s t r e d  
vianoèného obdobia.
Nebudeš vidie� uplakané, mokré sivé 
zaèmudené mesto v zúrivej vianoènej 
"depke", ani sa nebudeš sám 
" d e r e a l i z o v a � "  s n í v a n í m  o  
èarokrásnych bielych zasnežených 
Vianociach -"White Christmas", 
ktorých je stále menej, èo by bolo 
vlastne únikom z reality. Ale poslušný 
hlasu viery, uvidíš, èo je za oponou, 
èo videli pastieri, to, èo doteraz znie 
naprieè vesmírom a všetkými 
existujúcimi dimenziami. Veènú slávu 
Božiu, ktorá k nám prichádza a dáva 
sa nám k dispozícii:

"narodil sa vám dnes Spasite¾, 
ktorý je Kristus, Pán, v meste 
Dávidovom"

 „A h¾a, razom sa postavil anjel Pánov 
ved¾a nich, a sláva Pánova ich 
osvietila, a báli sa ve¾kou bázòou. Ale 

"Èi majú všetci dary uzdravova�? Èi 
všetci hovoria jazykmi? Èi všetci 
vykladajú?“

1Kor. 12.30  
"No, snažte sa horlivo o lepšie dary 
milost i !  A ešte vám ukážem 
svrchovanú cestu.“ 

1Kor. 12.31
"Stíhajte lásku a snažte sa horlive o 
duchovné dary, ale viacej, aby ste 
prorokovali.“ 

1Kor. 14.1  
"Tak aj vy, preto že ste horlivcami za 
duchovné dary, na vzdelanie cirkvi 
h¾adajte, aby ste hojneli.“ 

1Kor. 14.12  
"Ale ovocím Ducha je láska, rados�, 
pokoj, zhovievavos�, dobrota, 
dobrotivos�, vernos�, krotkos� a 
zdržanlivos�;“

Gal. 5.22  
Nedaj sa vláèi� a zotroèi� 
touto silou -stratíš skutoèné 
dary, ani ich neuzrieš.
Stíhaj radšej tie skutoèné 
dary, sústreï sa na to, èo je 
veèné a uvidíš, príde aj 
dostatok peòazí.
Pre peniaze nebudeš 
vidie�, odkia¾ môžu prís� 
peniaze.
Boh dáva peniaze a dos� 
peòazí, len dbaj o to, aby ty 
si mal peniaze, a nie 
peniaze mali teba - za tým 
stojí jednoznaène diabol.                                         
Diagnostikovanie je jednoduché:

1. Ak si nervózny, nepokojný,
vystresovaný a stresuješ všetkých
okolo seba pre peniaze, tak si
ovládaný temnou silou.

2. Ak máš chorobnú rados� iba vtedy,
keï prídu peniaze a nevieš ma�
rados� z Boha, pokia¾ sú len na
ceste a nie sú práve teraz pri tebe,
tak je to jednoznaène znakom
toho, že �a držia.

3. Ï a l š í m  v e ¾ m i  d o b r ý m
ukazovate¾om je to, ako sa
správaš, èo cítiš, ak sa hovorí v
cirkvi o peniazoch, ak je vyhlásená
zbierka - tí, èo majú zdravý vz�ah k
Bohu a peniazom, tešia sa
slobode dávania a majú naplnené

potreby. Ak si nepokojný a cítiš sa
zle, tak peniaze �a ovládajú,
kontrolujú a majú moc nad tebou
sily stojace za nimi, preto ich
nemáš.

Nech tohtoroèné vianoèné obdobie 
s a  s t a n e  p r e  t e b a  v e ¾ k ý m  
požehnaním, keï treba i skúškou. 
Nedaj sa trýzni� tejto sile, nech je v 
tvojom dome prítomný živý Ježiš, 
chvála, uctievanie, pokoj, láska, 
rados� a príde aj hojnos�, uvidíš, aj 
peniaze.

Druhé nebezpeèenstvo - 
- SILA TRADÍCIE !
Je nepodstatné, èi je to tradícia 
pohanská alebo náboženská, èi 

priamo kres�anská.
Tradícia je sila.
Je to formalizmus, obradovos�, 
rituálnos�, neustále vracanie sa do 
minulosti, opakovanie toho, èo bolo.
Pripomína� si Božie skutky, zázraky a 
to, èo On nám prikazuje, to je 
dôležité, to nás udrží v bdelosti a èiní 
nás vnímavými na duchovnú realitu.
Problém je vtedy, keï neustále 
pozeranie sa do minulosti spôsobuje 
to, že nedokážeme vidie� Boha teraz, 
nedokážeme Ho a Jeho skutky, 
možnosti, vô¾u, Jeho pôsobenie 
vidie� dnes, a preto nevieme ani 
prijíma� Jeho mocné pôsobenie na 
naše životy.
Tradícia nás vrhá do minulosti a robí 
z nás otrokov minulosti a drží nás 
tam.

Vo väèšine krásnych kres�anských 
rodín rok èo rok ukladajú do viac - 
menej umelecky, niekedy nevkusne, 
gýèovito vytvorených betlehemov, 
Jezuliatko a rozcitlivení náboženskou 
atmosférou vítajú narodenie Božieho 
Syna v podobe bezbranného die�a�a, 
spievajú koledy ...

Neviem, ko¾kí z nich èakajú Jeho 
návrat. Naozaj neviem, ko¾kí z nich sú 
pripravení od Mocného a Slávneho 
Spasite¾a, aj uprostred sviatkov, prija� 
Jeho mocnú zázraènú intervenciu do 
svojho života.
Možno by sa mnoho z týchto 
zbožných ¾udí neskutoène naštvalo, 
keby sa náhodou „opovážil“ vráti� 
uprostred Štedrého veèera, a tým im 

prekazil sviatok a plány.
Tak toto je obludnos� a 
nebezpeèenstvo tradície.
Nehovorím o tom, že sa 
majú "deinštalova�"  -ruši� 
sviatky, to nie.
Zamysli sa nad tým a 
uvedom si, že aj v 
mnohých rodinách, kde 
nezví�azila sila peòazí, èi 
už je v nich prebytok alebo 
akútny nedostatok, ale aj 
v tých rodinách, kde držia 
tradíciu za každú cenu, sú 
poniektorí hystericky a do 
š i a l e n s t v a  d e p t a n í ,  
muèení a nièení touto 

silou. Tradícia hovorí, že musí by� to, 
musí by� tamto, ja sa zbláznim, toto 
nemáme, tamto chýba, hento 
nestihnem, lebo aké to bude, ak to 
nebude, potom to nie je ono,....
Tradícia prikazuje a vraždí...
Táto sila je rafinovaná, v mene Krista, 
v mene osláv Jeho narodenia zabíja 
Jeho prítomnos� a všetko, èo nám On 
vydobyl svojou smr�ou na kríži.
Vravím o tom, akej sile sa máme 
otvori� aj uprostred tohto vianoèného 
obdobia, hovorím o moci, ktorá jediná 
nás pritiahne k Bohu bližšie, o moci, 
ktorá jediná nás vnesie do pravého 
života a dá nám moc zví�azi� nad 
všetkými nástrahami aj tohto obdobia 
a uchova� nás v intenzívnom a 
dynamickom oèakávaní.

tradícia

viera
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rozum dáva moc.
To je tá moc, ktorá nám otvára oèi a 
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"Èi majú všetci dary uzdravova�? Èi 
všetci hovoria jazykmi? Èi všetci 
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si mal peniaze, a nie 
peniaze mali teba - za tým 
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Diagnostikovanie je jednoduché:

1. Ak si nervózny, nepokojný,
vystresovaný a stresuješ všetkých
okolo seba pre peniaze, tak si
ovládaný temnou silou.

2. Ak máš chorobnú rados� iba vtedy,
keï prídu peniaze a nevieš ma�
rados� z Boha, pokia¾ sú len na
ceste a nie sú práve teraz pri tebe,
tak je to jednoznaène znakom
toho, že �a držia.

3. Ï a l š í m  v e ¾ m i  d o b r ý m
ukazovate¾om je to, ako sa
správaš, èo cítiš, ak sa hovorí v
cirkvi o peniazoch, ak je vyhlásená
zbierka - tí, èo majú zdravý vz�ah k
Bohu a peniazom, tešia sa
slobode dávania a majú naplnené

potreby. Ak si nepokojný a cítiš sa
zle, tak peniaze �a ovládajú,
kontrolujú a majú moc nad tebou
sily stojace za nimi, preto ich
nemáš.

Nech tohtoroèné vianoèné obdobie 
s a  s t a n e  p r e  t e b a  v e ¾ k ý m  
požehnaním, keï treba i skúškou. 
Nedaj sa trýzni� tejto sile, nech je v 
tvojom dome prítomný živý Ježiš, 
chvála, uctievanie, pokoj, láska, 
rados� a príde aj hojnos�, uvidíš, aj 
peniaze.

Druhé nebezpeèenstvo - 
- SILA TRADÍCIE !
Je nepodstatné, èi je to tradícia 
pohanská alebo náboženská, èi 

priamo kres�anská.
Tradícia je sila.
Je to formalizmus, obradovos�, 
rituálnos�, neustále vracanie sa do 
minulosti, opakovanie toho, èo bolo.
Pripomína� si Božie skutky, zázraky a 
to, èo On nám prikazuje, to je 
dôležité, to nás udrží v bdelosti a èiní 
nás vnímavými na duchovnú realitu.
Problém je vtedy, keï neustále 
pozeranie sa do minulosti spôsobuje 
to, že nedokážeme vidie� Boha teraz, 
nedokážeme Ho a Jeho skutky, 
možnosti, vô¾u, Jeho pôsobenie 
vidie� dnes, a preto nevieme ani 
prijíma� Jeho mocné pôsobenie na 
naše životy.
Tradícia nás vrhá do minulosti a robí 
z nás otrokov minulosti a drží nás 
tam.

Vo väèšine krásnych kres�anských 
rodín rok èo rok ukladajú do viac - 
menej umelecky, niekedy nevkusne, 
gýèovito vytvorených betlehemov, 
Jezuliatko a rozcitlivení náboženskou 
atmosférou vítajú narodenie Božieho 
Syna v podobe bezbranného die�a�a, 
spievajú koledy ...

Neviem, ko¾kí z nich èakajú Jeho 
návrat. Naozaj neviem, ko¾kí z nich sú 
pripravení od Mocného a Slávneho 
Spasite¾a, aj uprostred sviatkov, prija� 
Jeho mocnú zázraènú intervenciu do 
svojho života.
Možno by sa mnoho z týchto 
zbožných ¾udí neskutoène naštvalo, 
keby sa náhodou „opovážil“ vráti� 
uprostred Štedrého veèera, a tým im 

prekazil sviatok a plány.
Tak toto je obludnos� a 
nebezpeèenstvo tradície.
Nehovorím o tom, že sa 
majú "deinštalova�"  -ruši� 
sviatky, to nie.
Zamysli sa nad tým a 
uvedom si, že aj v 
mnohých rodinách, kde 
nezví�azila sila peòazí, èi 
už je v nich prebytok alebo 
akútny nedostatok, ale aj 
v tých rodinách, kde držia 
tradíciu za každú cenu, sú 
poniektorí hystericky a do 
š i a l e n s t v a  d e p t a n í ,  
muèení a nièení touto 

silou. Tradícia hovorí, že musí by� to, 
musí by� tamto, ja sa zbláznim, toto 
nemáme, tamto chýba, hento 
nestihnem, lebo aké to bude, ak to 
nebude, potom to nie je ono,....
Tradícia prikazuje a vraždí...
Táto sila je rafinovaná, v mene Krista, 
v mene osláv Jeho narodenia zabíja 
Jeho prítomnos� a všetko, èo nám On 
vydobyl svojou smr�ou na kríži.
Vravím o tom, akej sile sa máme 
otvori� aj uprostred tohto vianoèného 
obdobia, hovorím o moci, ktorá jediná 
nás pritiahne k Bohu bližšie, o moci, 
ktorá jediná nás vnesie do pravého 
života a dá nám moc zví�azi� nad 
všetkými nástrahami aj tohto obdobia 
a uchova� nás v intenzívnom a 
dynamickom oèakávaní.

tradícia

viera
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anjel im povedal: Nebojte sa, lebo 
h¾a, zvestujem vám velikú rados�, 
ktorá bude všetkému ¾udu, lebo 
narodil sa vám dnes Spasite¾, ktorý je 
Kristus, Pán, v meste Dávidovom.“ 

Luk. 2.9-11 

„A zrazu sa zjavilo s anjelom 
množstvo nebeského vo jska 
chváliacich Boha a hovoriacich: 
 Sláva na výsostiach Bohu a na zemi 
pokoj, v ¾uïoch za¾úbenie!“

 Luk. 2.13-14  

On sa nielen narodil, ale už aj zomrel 
a vykonal dielo nášho spasenia, ale aj 
z màtvych vstal a žije a nikdy už 
nezomiera.

"vediac, že Kristus vstanúc z màtvych 
už viacej nezomiera; smr� viacej 
nepanuje nad ním.“    

Rim. 6.9  

"a ten Živý. A bol som màtvy, ale h¾a, 
som živý na veky vekov. Ameò. A 
mám k¾úèe pekla i smrti.“ 

Zj. 1.18  

Viera ti dá možnos� vidie� cez 
tradíciu, neskamenie� v nej, dá ti 
možnos� vidie� tú Slávu, ví�azstvo 
nad smr�ou, k¾úèe od života a smrti, a 
hlavne, že to všetko sa udialo kvôli 
tebe a pre teba.
Neprechádzaj týmto vianoèným 
obdobím nesený silou peòazí, 
tradície a všetkých druhov síl 
schopných �a oèari� a zaja� do svojej 
moci.
Neprechádzaj ním videním, lebo 
takto sa nerodí Božia sláva, ale 
VIEROU a takto sa Božie dobré 
požehnania objavia v tvojom živote a 
ty zostaneš slobodný, uchránený, 
pripravený na skutoèný posledný 
advent - príchod Ježiša v celej Jeho 
sláve a kráse.
A On si nás vezme tam, kde je aj On, 
kde nám chystá prekrásne príbytky, 
kde už nikdy viac nebude boles� ani 
žia¾, kde nám zotrie a vysuší každú 
slzu, kde je nekoneèná láska.

"pretože vám idem prihotovi� miesto 
a keï odídem a prihotovím vám 
miesto, prijdem zase a poberiem si 
vás k sebe, aby ste tam, kde som ja, 
aj vy boli.“

 Ján 14.3  

"Ale jako je napísané: Èoho oko 
nevidelo a ucho nepoèulo a èo na 
srdce èloveka nevstúpilo, èo všetko 
Bôh prihotovil tým, ktorí ho milujú.“ 

1Kor. 2.9

" L e b o  B a r á n o k ,  k t o r ý  l e ž í  
prostredkom trónu, ich bude pás� a 
bude ich vodi� k prameòom vôd 
života, a Bôh sotrie každú slzu s ich 
oèí.“

 Zj. 7.17  

"A Bôh sotrie každú slzu s ich oèí, a 
smrti už viacej nebude ani žalosti ani 
kriku, ani bolesti viacej nebude, lebo 
prvé veci pominuly.“

Zj. 21.4  

Nauè sa zosta� pri svojom sladkom 
Pánovi, ví�azi� nad každým klamom, 
bludom a èarom, nauè sa prija� 
všetko to požehnanie, ktorým nás 
požehnal v Kristu Ježišovi v 
ponebeských oblastiach (Ef. 1.3), a to 
je možné iba mocou viery. Viac ako 
bezbranné die�a položené v jasliach, 
vidiac v òom Syna Božieho -èo sa 
naozaj udialo, viï svoju biedu a 
s l a b o s � ,  ¾ u d s k ú  k r e h k o s � ,  
obmedzenos�, smrte¾nos�. Je to tvoj 
obraz- obraz èloveka. A práve preto 
sa narodil Syn Boží Ježiš, aby sa to 
zmenilo, aby biedu vystriedala sláva, 
malomyse¾nos� chvála, chorobu 
zdravie, zloreèenstvá požehnanie, 
smútok rados� a ON to aj uèinil. On to 
zmenil.
Vezmi to, prijmi to vierou.
Boh �a skrze vieru privinie k sebe, cez 
vieru vloží do tvojho života tie 
najsladšie požehnania a moc ví�azi� 
a prenesie �a v plnosti èasu domov, 
ako to urobil aj s Enochom.

"Vierou bol Enoch prenesený, aby 
nevidel smrti. A nenašli ho, pretože ho 
preniesol Bôh. Lebo pred svojím 

prenesením dostal svedoctvo, že sa 
¾úbi Bohu.“ 

Žid. 11.5  
Tohtoroèné Vianoce môžu by� úplne 
iné -plné radosti, lásky, pokoja, 
možností....
Ak �a nesie sila VIERY a skrze òu tvoj 
skvelý Spasite¾.
Pamätám si, ako každý rok sme 
poèúvali o bezbrannom die�ati 
narodenom v jasliach v Betleheme.
Ako sme pozerali do jaslí na 
odmietnuté krehké die�a- Božieho 
Syna, ktorému sa nenašlo miesto v 
meste.
Porozumel som tomu, to nie je obraz 
Syna Božieho - to je môj obraz, tvoj 
obraz, obraz ¾udstva.
Pozri vo viere a viï, že takým 
zostaneš, bezbranným, slabým, 
krehkým, zranite¾ným, vo svojej 
telesnosti, ak nezaèneš ži� vierou.
Viera to zmení.
Preto sa narodil  Spasite¾ ako èlovek - 
stal sa èlovekom, aby sa èlovek 
mocou daru viery premenil na 
Božieho Syna, stal sa Jeho die�a�om 
a mal úèas� vierou na Jeho Božskej 
prirodzenosti a unikol porušeniu.

"èím sú nám darované preve¾ké a 
predrahé zas¾úbenia, aby ste sa tým 
stali úèastnými božskej prírody 
uniknúc porušeniu, ktoré je na svete v 
zlej žiadosti.“

2Pet. 1.4  

Niè sa už nikdy nemusí poruši� v 
tvojom živote, ani poèas týchto 
Vianoc, lebo sú nám DAROVANÉ 
P R E V E ¼ K É  A  P R E D R A H É  
ZAS¼ÚBENIA, ABY....
Toto sú tie pravé dary : Ježiš a Jeho 
predrahé a preve¾ké zas¾úbenia.
Ten, kto vierou uchopí t ieto 
zas¾úbenia, ten bude štedro 
zasypaný aj všetkými  inými darmi, 
sám nebude vedie� ako.
Nechaj sa uchopi� vierou a nájdeš sa 
v sláve.


